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П Р О Т О К О Л 

№ 12 

 

Днес, 26.11.2024 г., от 15:05 часа, в зала 304 на община Шумен се състоя 
заседание на ПК по „Просвета, образование и наука”. 

 

На заседанието присъстваха:  

Албена Иванова-Неделчева     - председател 

Бисерка Йовчева                          - зам.председател 

Васил Тодоров        - член 

Мийрям Салим-Ахмед                  - член 

Янко Янков                  - член  

Павел Павлов                                - член. 

 

По уважителни причини от заседанието на комисията отсъства: 

Борис Иванов       - член. 

 

На заседанието присъства още: г-жа Ася Аспарухова - председател на ОбС; доц. 

д-р Виктория Ковчазова . зам.-кмет „Образование и култура“.  

 

Заседанието беше открито и ръководено от председателя на ПК ПОН - г-жа 
Албена Иванова-Неделчева. 

С 5 гласа „за”, без „против” и без „въздържали се”, комисията прие следния 
 

ДНЕВЕН РЕД: 

 

    Докладни записки за предстоящата сесия: 

1. Приемане на Наредба за символите, почетните звания, отличията и наградите 
на Община Шумен.- докладна записка от Венцислав Венков - общински 

съветник и председател на временна комисия - /т. 3 от дневния ред на 

предстоящата сесия/; 

2. Приемане на Стратегия за развитие на младите хора на територията на 
Община Шумен 2025-2030 г. – докладна записка от проф. Хр. Христов - кмет 
на община Шумен /т. 6 от дневния ред на предстоящата сесия/; 

3. Изпълнение на Решение № 207 по протокол № 11 от 25.07.2024 г. на 
заседание на Общинския съвет - докладна записка от проф. Хр. Христов - 

кмет на община Шумен /т. 16 от дневния ред на предстоящата сесия/. 

 

Текущи докладни записки: 

1.  Становище за прием на дете в подготвителна група на  ДГ „Братя Грим“, гр. 

Шумен  с рег. № 61-01-385/15.11.2024 г.; 

2. Писмо от ЦПЛР - ОДК „Анастас Стоянов“ - Шумен, относно: Представяне на 
дейности, които да бъдат включени в официалния общински културен 

календар за 2025 и целева подкрепа с финансиране през бюджета с рег. № 

61-01-391/20.11.2024 г. 
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ПО ПЪРВА ТОЧКА 

Докладни записки за предстоящата сесия 

 

 Приемане на Наредба за символите, почетните звания, отличията и 

наградите на Община Шумен - докладна записка от Венцислав Венков - общински 

съветник и председател на временна комисия - /т. 3 от дневния ред на 

предстоящата сесия/. 

 

Г-жа Албена Иванова-Неделчева – „Предполагам, че сте се запознали, тя беше 
качена на сайта на Общината. Били сме на комисии, когато беше обсъждането по 

изготвянето на  тази наредба. Искам да добавя, че на комисията по „Култура“ бяха 
направени различни предложения, които съответно бяха отразени, и бяха приети от 
общинска администрация. Ако искате, мога да ги зачета, или да се запознаете на 
заседание на Общинския съвет. Общо взето, добавят се някой думички и се 
изчистват някой неточности. Имате думата за изказвания.“ 

Г-н Павел Павлов – „В чл. 44,  имаше една думичка, за отнемането.“  

Г-жа Албена Иванова-Неделчева – „Да, тук е коригирано в ал. 2, ако говорим 

за нея, „удостоени“.“ 

Г- н Павел Павлов – „Удостоени, да. Другото беше обаче, как се отнема със  
„обикновено мнозинство“, да отпадне думата „обикновено“ беше.“ 

        Г-жа Албена Иванова-Неделчева – „Ако може, да ми кажете точно къде е?“ 

Г-н Васил Тодоров – „Чл. 44, ал. 2, да това „обикновено мнозинство“ е.“ 

Г-жа Албена Иванова-Неделчева – „Решението се взема с обикновено 

мнозинство, с което са удостоени.“ 

Г- н Павел Павлов – „Думата да не е „обикновено“, а „същото мнозинство, с 
което са удостоени“. Обикновено мнозинство означава 21 гласа, а идеята е да не се 
отнема лесно звание. Все пак това е сериозно звание, постигнато с голямо 

мнозинство в Общинския съвет. После да не дойде някое друго мнозинство,  което 

да не го харесва този човек. Редно е с каквото мнозинство е удостоен  човека, със 
същото да му бъде отнето.“ 

Г-жа Албена Иванова-Неделчева – „Г-жо Ковчазова?“ 

Г-жа Виктория Ковчазова – „Аз нямам какво да добавя, звучи наистина 
логически.“ 

Г-жа Албена Иванова-Неделчева – „Добре тогава, предложението ни е в чл. 

44, ал. 2 да отпадне думичката „обикновено“. Алинея 2 да звучи по следния начин: 

„Решението по ал. 1, т. 2 и т. 3 се взема с мнозинството, с което са удостоени“.“ 

 

 Гласуване: 

С 5 гласа „за”, без „против” и без „въздържали се” ПК взе следното решение - 
Чл. 44, ал. 2 да придобие вида: „Решението по ал. 1, т. 2 и т. 3 се взема с 

мнозинството, с което са удостоени“. 
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Г-жа Албена Иванова-Неделчева – „Като цяло аз искам да говоря за раздел 

VIII, годишното отличие „Наградата на Шумен за образование и наука“. Това, което 

ще се коригира и което го коментирахме на комисията по „Култура“ е да отпадне 
членуването на думата „Наградата“, да стане „Награда“ в наименованието. Тъй като 

вече е предложено от комисията по „Култура“, смятам че няма смисъл да се 
повтаряме. Има един текст, които отпада, който може би сте видели, това е чл. 64, 

ал. 4 - т. 5 ще отпадне, просто този текст е останал. Това също мина през комисията 
по „Култура“. Това е като цяло за нашия раздел.  

Г-жо Йовчева, искате ли да се включите или да продължаваме? Добре дошли!“ 

Г-жа Бисерка Йовчева – „Извинявам се за закъснението. Аз бях на 
комисията, когато обсъждахме тези неща и съм напълно съгласна с промените. 
Предложенията са по-скоро технически и съм „за“ промените.“ 

Г-жа Албена Иванова-Неделчева – „Да преминем тогава колеги към 

гласуване, заедно с предложението на г-н Павлов.“ 

 

Гласуване: 

С 6 гласа „за”, без „против” и без „въздържали се” ПК взе следното решение - 
подкрепя докладната записка, ведно със следните корекции в наредбата: 1. Чл. 

44, ал. 2 да придобие вида: „Решението по ал. 1, т. 2 и т. 3 се взема с 

мнозинството, с което са удостоени“; 2. Заглавието на Раздел VII да придобие 

вида: „Годишно отличие „Награда на Шумен за образование и наука“; 3. В чл. 

64, ал. 4 отпада т. 5.      

 

 

 

ПО ВТОРА ТОЧКА 

 

 Приемане на Стратегия за развитие на младите хора на територията на 

Община Шумен 2025-2030 г. - докладна записка от проф. Хр. Христов - кмет на 
община Шумен /т. 6 от дневния ред на предстоящата сесия. 

 

Г-жа Албена Иванова-Неделчева - председател на ПК ПОН, представи 

докладната записка и даде думата на г-жа Виктория Ковчазова, да представи 

допълнителна информация. 
Г-жа Виктория Ковчазова - „По проект „Младежки активисти“ на фондация 

„Подобри“ е възложено по договор, да изготвят  „Стратегия за развитие на младите 
хора на територията на община Шумен 2025-2030 г.“, а общинска администрация 
участва, по-скоро да изчисти документа като правилна терминология. В срока, който 

беше предоставен за внасяне на допълнения към тази стратегия, постъпиха 
предложения от Сдружение „Българите - памет и бъдеще“. Ние разглеждахме 
предложенията на ПК „Младежки дейности и спорт“ и администрацията прие част 
от тези предложения да бъдат включени в стратегията и сега ще ви кажа кои са те:         
първото предложение, с което администрация се съгласи е още в наименованието: 

„Стратегия за развитие на младите хора на територията на община Шумен 2025-

2030 г.“, да бъде заменено, като терминът „младите хора“ да бъде заменен с термина 
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„младежта“, в което има резон. Другото, с което ние се съгласихме - където е 
упоменат „гр. Шумен“  да се замени с „община Шумен“, тъй като все пак обхващаме 
и населените места, както и някой  техническите грешки, които са допуснати.          

Третото предложение е да се допълни текста в раздел „Въведение“ с: „Стратегията е 
насочена към младежите 15-29 години, жители на община Шумен“. Вчера на 
бюджетна комисия въпроса, които те зададоха относно Стратегията е защо срока е 
2025 - 2030 г.? Защото до тогава е и Националната и ние сме съобразили нашата 
стратегия с Националната. Това са промените, които общинска администрация  ще 
приеме да включи в текста на „Стратегията за развитие на младежите от община 
Шумен“. Като цяло мислим, че един такъв стратегически документ е добре изготвен. 

Те имаха няколко представяния на стратегията, веднъж в Младежки дом. След това 
имаше публично обсъждане в сесийна зала. Активно участваха, така че мисля, че е 
редно да имаме такава стратегия.“ 

          Г-жа Мийрям Салим-Ахмед - „Аз, по отношение на тези предложения 
постъпили от Сдружението, не знам те на базата на какво са си направили извода, че 
„ярко се открояват младежите от малцинствата“? Какво ще рече това? В скоби 

мисля, че беше посочено, в началото в мотивите им.“ 

          Г-жа Виктория Ковчазова - „Ние за малцинства не говорим, за това не сме 
съгласни и  изобщо не сме го приели“ 

          Г-н Янко Янков - „Специално за това предложение, на нашата комисия когато 

беше разглеждано, се обедини комисията около това, че по този приоритет 
допълнителен, който те предлагат да бъде включен е залегнат в други нормативни 

документи и има институции, които се занимават с този проблем и не е предмет на 
тази стратегия.“ 

          Г-жа Виктория Ковчазова – „ И не се приема, така че и ние не го приехме.“ 

          Г-жа Албена Иванова-Неделчева – „Аз имам предложение. Не знам защо 

така е изписано на 6 страница - „Стратегията ще бъде подкрепена при изпълнението 

си чрез следните инструменти на Община Шумен: Отдел на „Култура…“, може ли 

да е без „на“?“ 

          Г-жа Виктория Ковчазова – „А „на“-то да, ние говорим за техническите 
грешки, това е една от тях. Г-н Драев също насочи вниманието тук.“ 

          Г-жа Албена Иванова-Неделчева – „Да, допуснати са много технически 

грешки. Всъщност на предходни комисии отбелязвани ли са, за да могат да се 
коригират?“ 

         Г-жа Виктория Ковчазова – „Да, аз казах, че има много технически грешки. 

Ако трябва да се върнем, ето и на първа страница имаме, аз съм си ги отбелязала.“ 

         Г-жа Албена Иванова-Неделчева – „Аз не искам в момента да изброяваме 
всяко едно, но обърнато ли е внимание?“ 

         Г-жа Виктория Ковчазова – „Да, обърнато е внимание, заедно с тези и с 
техническите грешки. Последен прочит ще има задължително преди да се 
финализират.“ 

         Г-жа Албена Иванова-Неделчева – „След като в цялост се съдържат общите 
елементи, които трябва да съдържа една стратегия, съответно план след това ще 
бъде изготвен. Ако нямаме други предложения, аз предлагам да гласуваме.“ 
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Гласуване: 

С 6 гласа „за”, без „против” и без „въздържали се” ПК взе следното решение - 
подкрепя докладната записка, и отбелязва да бъдат отстранени всички 

технически грешки в текста на стратегията.          

 

 

 

ПО ТРЕТА ТОЧКА 

 

Изпълнение на Решение № 207 по протокол № 11 от 25.07.2024 г. на 

заседание на Общинския съвет - докладна записка от проф. Хр. Христов - кмет на 
община Шумен /т. 16 от дневния ред на предстоящата сесия/. 

 

Г-жа Албена Иванова-Неделчева – „ Тази точка е за информация. Насочена е 
към всички комисии и за това я включихме в нашия дневен ред. Приемаме я за 
информация.“ 

 

ПК разгледа  докладната записка и я прие за информация. 
 

 

 

ПО ТОЧКА ЧЕТВЪРТА 

Текущи докладни записки за предстоящата сесия 

 

1. Становище за прием на дете в подготвителна група на  ДГ „Братя Грим“, гр. 

Шумен  с рег. № 61-01-385/15.11.2024 г. 

 

  Г-жа Албена Иванова-Неделчева – „Една от текущите точки, които бяхме 
разгледали, това е прием на дете в подготвителна група на  ДГ „Братя Грим“, гр. 

Шумен. Там вече всичко е наред и получихме писмо, но понеже го бяхме 
разгледали. Това е вече за информация, ако някой е пропуснал да се запознае.“  

 

 ПК по „Просвета, образование и наука” се запозна с отговора на общинска 

администрация.          

 

 

2. Писмо от ЦПЛР - ОДК „Анастас Стоянов“ - Шумен, относно: Представяне 
на дейности, които да бъдат включени в официалния общински културен календар 

за 2025 и целева подкрепа с финансиране през бюджета с рег. № 61-01-

391/20.11.2024 г. 

     

         Г-жа Албена Иванова-Неделчева – „Аз ще кажа това, което казах и на 
комисията по Култура, че считам, че когато се прави предложение за подкрепа, 
целево финансиране, всяка сума трябва да е обоснована, може да е по-наедро, но не 
може просто така 36 000 лв. Вероятно е направен анализ, защото това са 
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мероприятия, които се провеждат почти всяка година, да не казвам всяка година. 
Вероятно имат техен анализ, на базата на който са определили тези стойности, които 

искат. Считам, че когато се представя на комисии, не всички са запознати и трябва 
да има някакъв анализ. Моето предложение беше директорът, в лицето на г-н Косев 
да направи някаква обосновка, макар и по-обобщена, особено там, където е по-

голяма сумата. Що се отнася до това, дали трябва да подкрепим подобни 

мероприятия, аз смятам че „Да“, трябва да има живот, особено за децата, и 

възможности да участват в различни мероприятия. Вероятно ще подкрепим, когато 

дойде времето.“ 

Г-жа Бисерка Йовчева – „Абсолютно, знам че когато искат от мен заявка, ми 

я искат дори до стотинка, така че редно си е.“ 

Г-жа Албена Иванова-Неделчева – „Така, както и на комисията по Култура 
предлагаме Общинска администрация да си изискате обосновка по посочените 
мероприятия.“ 

Г-жа Виктория Ковчазова – „Той заяви, че някой от описаните събития ще 
си ги поемат изцяло те.“  

Г-жа Албена Иванова-Неделчева – „Да, това пропуснах да го кажа, той е 
казал, че някой ще отпаднат.“ 

Г-жа Виктория Ковчазова – „В смисъл те няма да отпаднат, но те няма да се 
финансират от общинския бюджет и ще изискаме това той да го обоснове.“ 

Г-жа Албена Иванова-Неделчева – „Добре, за да се знае точно за какво става 
въпрос.“ 

Г-жа Ася Аспарухова – „Искам нещо процедурно да предложа, тъй като 

материалите, които се насочват към общинска администрация, после предстои 

изготвяне на протокола, пишем писма до кмета и до съответната администрация, 
което бави процедурата. Да приемем, че в случай че ресорния заместник-кмет или 

представител на общинска администрация присъства на заседанието, той е уведомен 

и поема ангажимента по вашето решение, да не изпращаме едни писма, отново след 

като е уведомен, защото така процедираме до момента. Предлагам да считаме, че 
общинска администрация е уведомена и от този момент ще си придвижи искането.“ 

Г-жа Виктория Ковчазова – „До г-н Косев, да даде обосновка по пера.“ 

Г-н Павел Павлов – „Още повече, ако не се разминават съществено тези суми 

от минало годишните суми, които са няма причина да се съмняваме.“ 

Г-жа Виктория Ковчазова – „Ние сме сравнявали бюджет, някои се 
провеждат през година и мисля, че са реалистични.“ 

Г-жа Албена Иванова-Неделчева – „Аз съм сигурна, че са реалистични.“ 

Г-жа Виктория Ковчазова – „Да, разбрах ви, обосновката ще я получим.“ 

 

С 6 гласа „за”, без „против” и без „въздържали се” ПК взе следното решение - 
Насочва писмо с рег. № 61-01-391/20.11.2024 г. към общинска администрация да 

изиска подробна информация за изразходването на средствата по отделните 

събития. 
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Г-жа Албена Иванова-Неделчева – председател на ПК ПОН, постави още един 

въпрос към текущите въпроси, във връзка с разписанието на автобусите от Макак за 
пътуващите  ученици. 

 

Г-жа Виктория Ковчазова – „Да, има заповед на кмета, с която е сформирана 
комисия за промяна на разписанието, но там е насочено към Владимир Събев. 
Мисля че той ги задвижи нещата.“  

Г-жа Албена Иванова-Неделчева – „Ще помоля да уведомите комисията.“ 

 

Г-н Павел Павлов извън дневния ред направи препоръка към общинска 
администрация да бъде определено лице, което да проверява документите за 
правописни  и технически грешки преди да бъдат оповестявани публично. 

 

 

Поради  изчерпване на дневния ред заседанието бе закрито в 15.34 часа. 
 

 

                                                                      

 

 

                                                             ПРЕДСЕДАТЕЛ на ПК:   

                       /Албена Иванова-Неделчева/ 
 

 

 

 

 

ПРОТОКОЛИСТ: 

          /Д. Гинева/ 
 

 


